
Kestävä kehitys -ryhmä, muistio 14.10.2022 

Kokous aloitettu klo 8.30, pj Raija Järvimäki, joka myös  pitää muistiota. 

1. Työkirjamallin esittely;  Noora 
- Kestävän kehityksen tekoja amk-kirjastoille Talous-, Ympäristö-, Hyvinvointi- padlettien 

perusteella kaikki tärkeimmiksi havaitut asiakohdat koottu nyt työkirjamalliin 
- Noora jakaa työkirjamallin ryhmälle tutustumista ja  jatkotyöstämistä varten 
- työkirjan perusta todettu hyväksi, selkeäksi, hyvin järjestellyksi 
- keskustelussa esillä muun muassa ryhmän asema organisaatioissa, tehdäänkö kestävässä 

kehityksessä linjauksia vai hoidetaanko asiaa jory-tasolla?  
- kirjastoille oma kestävän kehityksen osaamismerkki (logo?)  ? ,  otetaan asiaa esille 

myöhemmin. 

 

2. AMKIT Konsortio; Kirsin esille tuomia asioita 
- tulossa konsortion työryhmien esittely-webinaari, myös Kestävä kehitys-ryhmän toimintaa 

esitellään, aikataulu vielä avoin, todennäköisesti alkuvuonna 2023 
- keskusteltiin konsortion uutiskirjeeseen tulevasta lyhyestä  esittelystä ryhmän tähänastisesta  

toiminnasta kuten  
o työpaja, työkirjamallin työstämistä, ryhmän vetäjän valinta  

- otettu keskustelussamme esille  kirjastonjohtajien roolia kestävän kehityksen toiminnassa 
kirjastoissa, esimerkiksi ”suuret linjaukset”- asiassa, mahdollisesti tiedetään asiasta  enemmän 
21.10. kirjastonjohtajien kahvien jälkeen.  

 

3. Muita asioita : keskusteltiin yleisesti ammattikorkeakoulujen kestävän kehityksen toiminnasta, sekä 
onko kirjastoista edustusta näistä ryhmissä, koska nyt on perusteilla työryhmiä eri 
ammattikorkeakouluissa. Esille tulleita asioita:  
- kirjastoista ei suoranaisesti ole edustusta kestävän kehityksen toiminnassa  organisaatiotasolla, 

mutta  on 
-  teematiimejä,  
-  on olemassa kestävän kehityksen verkostoja,  
-  on intrasivuja, joiden sisältönä  kestävän kehityksen ohjelmia,  
-  osallistuttu  myös Vihreä siirtymä – työryhmän toimintaan 
-  on kestävän kehityksen työryhmiä  organisaation strategian  ja johtamisen pääkohdan alla 
-  on erikseen nimettyjä henkilöitä ohjaamassa kestävän kehityksen toimintaa (hiilijalanjäljen 

laskeminen muun muassa)  

-  keskustelussa todettiin, että seurataan tilannetta, ja osallistutaan kestävän kehityksen työryhmiin 
organisaatioissa mahdollisuuksien mukaisesti  

Lopuksi päätettiin, että  Kestävän kehityksen ryhmällä olisi hyvä olla yksi vetäjä, ja Noora Montonen 
sovitusti toimii jatkossa ryhmän vetäjänä,  kokousten koolle kutsujana, ja  toimii myös 
yhteyshenkilönä Amkit-konsortioon. 

Muistioiden kirjoittajan on mahdollista vaihtua.  

Seuraava  Kestävä kehitys-ryhmän kokous on 18.11.2022, klo 9-10. Kokouksen kutsuu koolle Noora 
Montonen.  


